
 

 

 
 

 Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

 

1  
 
 

 

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

 

Poř. číslo zápisu:  11 

Datum zasedání:  26. 2. 2025 

Přítomni:  Bauerová, Buryová, Doubravský, Kopřivová (online), Kubalová 

(online), Macková, Majerová, Růčková, Téma, Waleczek Zotyková 

(online od bodu 2) 

Omluveni:  Horáková 

 

Hosté:  Klepek, Kloknerová, Kubíček, Palečková (online), Pražák, Suchánek, 

Šimáková, Šperka 

 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Představení výsledku hospodaření SU OPF za rok 2024 

3. Představení nového člena vedení SU OPF 

4. Volba nového člena Vědecké rady SU OPF 

5. Různé 

 

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory, pana děkana i další hosty, 

vyjmenovala jednotlivé body programu a konstatovala, že Akademický senát je 

usnášeníschopný. Jednání proběhlo hybridní formou, a to z důvodu nemožnosti prezenční 

účasti některých členů AS SU OPF. Přítomní členové senátu s navrženým programem vyslovili 

souhlas. Žádný další bod programu nebyl navržen.  

 

 

Hlasování o programu:   

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

 

 

 

2. Představení výsledku hospodaření SU OPF za rok 2024 
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Děkan doc. Šperka představil výsledek hospodaření fakulty za rok 2024. Formou prezentace 

seznámil přítomné s konkrétními daty, které již prezentoval minulý týden na kolegiu děkana. 

Hospodářský výsledek je rozdělen do 3 částí – vzdělávací činnost, koleje a menzy a doplňková 

činnost. Co se týče nákladů, největšími náklady jsou mzdy a odvody (81,2 mil. Kč) a energie 

(5,2 mil. Kč). Na částečné pokrytí mezd a odvodů ve výši 6,6 mil. Kč byl využit DKRVO. Na 

straně výnosů zmínil především výuku v anglickém jazyce (4,8 mil. Kč), kdy došlo k navýšení 

tržeb z prodeje služeb díky studiu zahraničních studentů (poplatky za studium, poplatky za 

ubytování na VŠ kolejích). Výnosy z doplňkové činnosti se snížily o 2,5 mil. Kč. Pokles oproti 

předchozímu roku byl zaznamenán u výnosů z ubytování na VŠ kolejích související s úbytkem 

ukrajinských uprchlíků. Do fondu provozních prostředků FPP bylo převedeno 6 mil. Kč, který 

od roku 2019 každoročně narůstá. Celkový reálný hospodářský výsledek je ve výši 10,8 mil. 

Kč. Prostředky DKRVO, které jsou pro fakultu podstatné, jsou zaručeny do roku 2025, ale i 

bez nich je fakulta při stoupajících nákladech schopna dosahovat kladný hospodářský výsledek. 

Fond reprodukce investičního majetku FRIM byl využit na spolufinancování projektů CEPIS, 

ISPROFIN, OP JAK (8 mil. Kč). Největších úspor v rozpočtu bylo dosaženo v položce spotřeba 

materiálu, na cestovném a v ostatních službách. Významnou úsporou bylo také krytí mzdových 

nákladů z DKRVO. Absolutní hodnota mzdových prostředků byla meziročně vyšší o 2,7 mil. 

Kč (navýšení mezd od 1.4.2024). Finančně náročná byla výměna nefunkčního transformátoru. 

Pokud jde o výhled na rok 2025, pak všemi součástmi byla naplněna kritéria průměrného KEN 

a fakulta nedostala žádnou sankci. Provozní financování SU by se mělo navýšit o 39 mil. Kč, 

na druhé straně se tato částka musí snížit o již obdržené finance na mzdovou kohezi či podporu 

na zvýšené ceny energií. Fakulta je nadále schopna generovat kladný hospodářský výsledek.  

 

Tajemnice Ing. Kloknerová vysvětlila zkratku DKRVO, která znamená “dlouhodobý koncepční 

rozvoj výzkumné organizace” a naradila dříve používané IP “institucionální podporu”.   

 

Předsedkyně senátu poděkovala za prezentaci a otevřela diskuzi.  

 

Doc. Růčková se dotázala, zdali, pokud se budou navyšovat mzdy neakademickým 

pracovníkům, bychom byli schopni toto finančně ustát i bez čerpání DKRVO. 

 

Doc. Šperka upřesnil, že nový mzdový předpis nebyl schválen a kvestorka zdůraznila, že by 

navýšení mezd neměl žádný dopad na finanční prostředky, a proto jsme schopni jej finančně 

zvládnout. 

 

 

Děkan doc. Šperka informoval o změnách ve vedení již začátkem února, kdy se prorektor prof. 

Stavárek rozhodl ukončit své působení ve funkci a navrhl na tuto pozici proděkanku doc. 

Palečkovou. Děkan tuto změnu podpořil a oslovil s nabídkou na funkci proděkana pro vědu a 

výzkum Ing. Tomáše Pražáka, Ph.D., který tuto nabídku přijal. Děkan nového proděkana 

přivítal ve vedení fakulty a popřál hodně sil a úspěchů při výkonu této funkce.  

Dr. Pražák poděkoval za tuto příležitost. Doplnil, že do funkce nastupuje v sobotu 1. 3. 

Proděkance doc. Palečkové poděkoval za zasvěcení do všech aktivit a věří, že naplní veškerá 

očekávání.  

 

Děkan doc. Šperka poděkoval dosavadní proděkance za její působení ve funkci i za účast na 

zasedáních akademického senátu a popřál ji hodně štěstí v nové pozici.  

3. Představení nového člena vedení SU OPF 
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Doc. Palečková poděkovala za pětiletou spolupráci.  

 

 

Dr. Majerová uvedla, že dr. Pražák zatím není členem VR SU OPF a AS SU OPF musí tajnou 

volbou návrh na jeho zvolení odhlasovat.  

Tajná volba může být vykonána hybridně, pro potřeby voleb je nutné zvolit komisi. Dr. 

Majerová navrhuje dr. Bauerovou, doc. Růčková navrhuje dr. Majerovou a za studenty S. 

Mackovou. Všichni s navrženými členy volební komise vyslovili souhlas. Komise se shodla na 

předsednictví dr. Majerové. Dr. Majerová vyhlásila volby a vyzvala k hlasování 

(prostřednictvím formuláře Microsoft Forms).   

 
 

Hlasování o novém členu VR SU OPF: 

Pro: 10 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 
 

    

Usnesení:   

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Ing. Tomáše Pražáka, Ph.D. novým členem Vědecké rady SU OPF. 

 

Závěrem dodala, že nový proděkan dostal stoprocentní důvěru všech zúčastněných členů 

akademického senátu.  
 

 

5. Různé 

 

Volby do kolejní rady: 

L. Doubravský informoval, že proběhly volby do kolejní rady. Zvoleni byli p. Macek a p. 

Paťava. Předseda V. Krejsa se snažil zjistit aktuální potřeby studentů (LOKNI, lednice, rozbitá 

mikrovlnka) a L. Doubravský se dotázal, na koho se mohou s těmito problémy obrátit. Dr. 

Šimáková navrhuje kontaktovat p. Avlojarisovou nebo p. Šoošovou v úředních hodinách na 

Vyhlídce. Doc. Šperka probere požadavek na LOKNI s p. tajemnicí.  

 

Schůzka studentských senátorů s rektorem:  

Doc. Šperka se dotázal studentů na výsledky schůzky s panem rektorem. S. Macková uvedla 

detaily této schůzky, kterou inicioval student Matěj Kaj Voňka z Opavy. Požadavkem bylo 

představení vize celé univerzity směrem ke studentům, kdy rektor přistoupil k tomuto tématu 

velmi otevřeně formou diskuze. Mezi studenty byly nasdíleny představy z různých součástí 

týkající se zejména výuky, byla dohodnuta větší spolupráce mezi studenty, pravidelná setkání 

cca co 3 měsíce, a také aktivity mimo senát. Dále bylo projednáváno zavedení „C“ předmětu 

z oblasti udržitelnosti, který připravují Ing. Foltisová a dr. Chmielová tak, aby studenty zaujal 

a byli v něm aktivní.  

Pan děkan i dr. Buryová projevili zájem o zápis z tohoto jednání, který byl pořízen (a bude 

pravidelně pořizován), aby získali bližší informace. L. Doubravský uvedl, že tento zápis p. 

děkanovi zašle a zároveň jej zveřejní v týmu AS SU OPF v aplikaci MS Teams. 

 

3. Volba nového člena Vědecké rady SU OPF 
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Příští zasedání: 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční dne 26. 3. 2025 v 13:00 hod. v místnosti A308.  

 

Za správnost:  

dr. Ing. Ingrid Majerová  

 

Zapsala:  

Ing. Lucie Bínová  
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USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ AS SU OPF ZE DNE 26. 2. 2025 

 

1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje Ing. Tomáše Pražáka, Ph.D., novým členem Vědecké rady SU OPF. 

 

 

dr. Ing. Ingrid Majerová  

předsedkyně AS SU OPF 

 


